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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Szijjártó Péter, külgazdasági és külügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Szándékosan nyúl bele a puskaporos hordóba a 
magyar kormány? " 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az elmúlt hetekben a magyar kormány és diplomácia - így maga Orbán Viktor miniszterelnök is -
számos alkalommal állt ki a boszniai szerbek szakadár törekvéseiről ismert vezetője, Milorad Dodik
mellett,  illetve  számos  alkalommal  meglehetősen  erős  állításokat  tettek  az  ország  muszlim
lakosságának etnikai,  felekezeti  hovatartozásával  kapcsolatban:  a magyar  diplomácia kihívásnak
tekinti a boszniai muszlimokat Európa biztonsága szempontjából.

 

De a magyar kormány nem állt meg a szavak erejénél. Amikor Orbán Viktor miniszterelnök tavaly
év  végén  Milorad  Dodikkal tárgyalt,  akkor  a  magyar  kormányfő  száz  millió  eurós  pénzügyi
támogatást ígért a Republika Srpska-nak, tehát Bosznia-Hercegovina nagyjából felét kitevő szerb
résznek.  Mindezt úgy, hogy ezt  a magyar  adófizetői  pénzt a az elképesztő korrupciós  hálójáról
messze földön híres Milorad Dodik oszthatja szét a helyi vállalkozásoknak. 

 

Tisztelt  Miniszter  Úr!  A magyar  kormány Balkán-politikájában a  hivatalos  álláspont  szerint  az,
hogy minél gyorsabban és hatékonyabban elő kell segíteni a térség euroatlanti integrációját, mégis
számos  jel  utal  arra,  hogy  a  Balkán  országai  közül  talán  a  legtörékenyebb  rendszerrel  bíró
államában  a  helyzet  további  destabilizálására  törekszik.  Erre  tekintettel  kérem  szíveskedjen
válaszolni az alábbi kérdésekre: 

 



 
1. Mekkora pénzügyi támogatás valósult meg eddig a korábban a miniszterelnök által beígért 100
millió euróból? 

2.  Létezik-e valamilyen monitoring rendszer arra vonatkozóan, hogy a támogatást  helyben mire
költik? Rendelkezésére áll-e a magyar kormánynak erről bármiféle írásos kimutatása? 

3. Létezik-e a pénzügyi támogatásról bármiféle írásos megállapodás? 

4. Miért tekint 2 millió muszlimot kihívásnak a magyar kormány, akik nem bevándorló háttérrel
rendelkeznek? 

5.  Hogyan  egyeztethető  össze  a  magyar  kormány  Bosznia-Hercegovina  politikája  azzal  a
doktrínájukkal miszerint nem avatkoznak bele más állam belügyeibe? 

6. A legfrissebb hírek szerint Milorad Dodik bejelentette a boszniai szerb politikusok visszatérését a
szövetségi intézményekbe, miután találkozott Aleksandar Vucic szerb elnökkel, aki arra kérte, hogy
ne blokkolják a politikai döntéshozatalakat Boszniában. Ön egyetért Vucic elnökkel?

7.  Végezetül,  miniszter  úr,  egyértelmű  választ  várok  Öntől:  támogatja-e  a  magyar  kormány
Bosznia-Hercegovina "feldarabolását", "felbomlását", "kettészakadását", a boszniai szerbek de iure
kiválását?

Válaszát előre is köszönöm! 

Tisztelettel,

Ungár Péter

LMP

Budapest, 2022.01.20.
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